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De ChristenUnie wil zich blijven inzetten voor kwetsbaren, jongeren en een duurzame en sterke 
economie. Daarbij benadruk ik maar weer eens de focus: Van ‘ik’ naar ‘wij’. Van ‘meer’ naar ‘genoeg’. 

Wat betreft de Kwetsbaren denk je in deze tijd al snel aan de WMO. 

Het WMO beleidsplan en een investeringsplan in combinatie met de structurele veranderingen op 
sociaal gebied zijn nog niet in de commissie geweest. Wij voorzien dat er een hogere WMO reserve 
moet worden aangelegd, maar zullen de bespreking in het najaar afwachten. 

De ChristenUnie vraagt zich af waarom de raad zo laat bij de problemen van de afdeling WIZ is 
betrokken? In december 2012 stagneerde de afhandeling van de aanvragen bijzondere bijstand al en 
via opmerkingen van de cliëntenraad raakten wij hier pas in april van op de hoogte. 

Een andere opmerkingen betreft WIZ: Bewoners houden zich helaas lang niet altijd aan wettelijke 
regels en plichten. Recente voorbeelden hiervan zijn de uitkeringsfraude door een inwoner van 
Rhenen en grootschalige fraude met toeslagen en uitkeringen door Bulgaren. Daarom zouden wij het 
toejuichen als dezelfde aanpak als in Culemborg wordt gekozen. Culemborg werkt met een 
interventieteam en een project ‘werken in de openbare ruimte. Cliënten met een WWB-uitkering die 
niet gemotiveerd zijn of lijken te zijn om direct aan het werk te gaan of een traject naar werk willen 
volgen, worden in Culemborg aan het werk gezet. 5 % van de cliënten is doorgestroomd naar regulier 
werk, maar er zijn ook uitkeringen definitief beëindigd of gekort (soms tijdelijk). Dit heeft de 
gemeente Culemborg al veel geld opgeleverd. 

Onze zorg op het gebied van werk en inkomen gaat ook uit naar de toenemende jeugdwerkloosheid. 
Wij hopen dat een gerichte aanpak hierop, o.a. met de startersbeurs en andere activiteiten rond het 
jaarthema ‘Leren en werken in Tiel’, resultaat gaan laten zien. 

Om bij de aandacht voor jongeren te blijven, is de CU blij dat nu snel het jeugdbeleid wordt 
besproken. Maar wij hebben nog steeds geen MFC in Passewaaij. Ik kan zelfs hetzelfde verhaal als 
vorig jaar houden. Ik citeer mezelf: 

“Omdat de gemeente geen risicodrager wilde zijn, heeft zij het mfc in handen gegeven van een 
projectontwikkelaar. De CU vraagt zich af of dit besluit zich in de praktijk niet tegen de gemeente 
heeft gekeerd.”  Einde citaat. Wij mogen nu wel concluderen dat dit zo is. De CU vindt dat wij nu zeer 
voortvarend met een alternatief aan de slag moeten gaan. 

Nog een citaat, dit keer uit het coalitieakkoord, om over te gaan op een ander speerpunt nl. een 
Duurzame en sterke economie 

“Tiel is de centrumstad van de regio en ligt centraal in Nederland. Een goede bereikbaarheid van Tiel 
is belangrijk. De derde ontsluitingsweg voor Passewaaij is dan ook één van de thema's waarvoor de 
coalitiepartijen de handen uit de mouwen steken. Ook een goede bereikbaarheid met het openbaar 
vervoer, de fiets en de auto is van groot belang. 
 
Wij vinden dat snel moet worden gewerkt aan een 3e ontsluiting, c.q. nieuwe provinciale weg. Met 
een dichtslibbende A15 is dit extra belangrijk. Het principe is toch dat interlokaal verkeer niet over de 
rijksweg gaat. Wij zien dan ook liever de realisatie hiervan in combinatie met woningbouw in een 
deel van wijk 9, 10 en 11 ipv realisatie van de Santwijckse Poort. 
Medelbus. Bij de perspectievennota van 2012 heb ik nog gezegd dat alles moet worden gedaan wat 
mogelijk is om de Medelbus in stand te houden en te versterken. Wij zouden deze graag gekoppeld 
zien met een logische verbinding naar de stad, zodat je daar de parkeerdruk ook ontlast en 



milieuvriendelijk bezig bent. In de jaarrekening is er nog sprake van dat het college de provincie heeft 
verzocht varianten te onderzoeken waarin een groter gebied in Tiel met de Medelbus zou kunnen 
worden ontsloten en de bus ook voor andere doelgroepen open te stellen. Wij waren dan ook 
verbaasd dat wij tijdens het ‘Broodje Medel’ te horen kregen dat de provincie de subsidie voor de 
Medelbus intrekt. Vraag van de CU aan het college is of een buurtbusconcept a la bus naar 
Waardenburg mogelijk is, bijv. met inzet van bijstandsgerechtigden? 
 
Het is mooi dat de werkzaamheden aan De Hucht 500.000 euro lager zijn uitgevallen. Dit bedrag kan 
dan mooi besteed worden aan bijv. een goede bereikbaarheid met de fiets en dus het versneld 
vervangen van fietsbruggen bij de scholen in Rauwenhof. Ook andere verkeersmaatregelen rond 
Duurzaam Veilig, zoals in 30 km gebieden, die rond scholen en de oversteek op de Rivierenlandlaan 
richting Moespot, willen wij graag met voorrang gerealiseerd zien. Wij willen hier nog eens onze 
verbazing uitspreken dat de drempel op de Reuchlinlaan hierop prioriteit heeft gekregen. 

Ook het versneld inlopen van achterstallig onderhoud aan wegen is voor ons geen overdreven luxe. 
Verder juichen wij het al dan niet gefaseerd invoeren van energiezuinige LED-verlichting als 
Openbare Verlichting toe. 

 

In de raadsconferentie van de regio legde de CdK de nadruk op de kernen, dorpen, wijken. De CU 
heeft hier bij herhaling aandacht voor gevraagd en wij blijven dit doen. Wij vinden een aparte visie 
op die kernen nog steeds wenselijk. We zijn wel blij dat we 17 juni bericht kregen dat de aanpak van 
De Dreef in Wadenoijen nu eindelijk doorgaat. 

Verder zien we uit naar de resultaten van samenwerking in de coöperatie voor wijkkennis. 

Tijdens de genoemde raadsconferentie is duidelijk gebleken dat de raden vinden dat ze te veel op 
afstand staan. Mijn vraag is, of het vooralsnog niet mogelijk is dat de wethouder de raad voor en na 
een programmaraad informeert over de agendapunten, in het kader van de actieve informatieplicht.  

Wij vinden het bijvoorbeeld niet wenselijk dat er in de voortgangsrapportage zomaar posten worden 
opgevoerd zoals het werkbudget programmaraad Welvarend, waaraan alleen bij navraag nog wat 
inhoud wordt gegeven. Er ligt een taakstellende bezuiniging voor de regio en wij moeten elke 1.000 
euro omdraaien. 

Wij zijn blij dat de rekenkamer behouden blijft en dat deze een grondig onderzoek heeft gedaan naar 
de grip op verbonden partijen. 

Als ik de talen sprak van alle mensen, maar ik had geen liefde, dan klonk ik als een dreunende gong, 
of als en rinkelende bel. De liefde voor mens dier en milieu in de gemeente Tiel en de liefde voor en 
van God wens ik u allemaal toe. 


